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Аннотация. Исследование посвящено проблеме формирования характера молодого человека в процес- 

се труда как одной из важных в системе коммунистического воспитания молодежи в современных ус- 

ловиях. Автор дает материалистическую трактовку воспитания характера, подчеркивая обусловлен- 

ность его социальными условиями жизни и труда. При этом раскрывает значение соединения умствен- 

ного труда с физическим, обучения с производительным трудом, показывает положительные результа- 

ты организации такого обучения в профессионально-технических учебных заведениях г. Ярославля и 

области. 
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V.S. Filatov 

On the influence of labor on the formation of human character 

 

Abstract. The study is devoted to the problem of the formation of a young person's character in the process of 

labor as one of the important ones in the system of communist education of youth in modern conditions. The 

author gives a materialistic interpretation of character education, emphasizing its determinacy by social condi- 

tions of life and work. At the same time, he reveals the importance of combining mental labor with physical 

labor, training with productive labor, shows the positive results of organizing such training in vocational and 

technical educational institutions of the city of Yaroslavl and the region. 
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